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 __________________________________________________________________________________ 

PROTOKÓŁ 
XVII SPRAWOZDAWCZEGO OKRĘGOWEGO ZJAZDU  
ŚLĄSKIEJ OKRĘGOWEJ IZBY ARCHITEKTÓW RP 

Katowice, dnia 16.03.2024 r. 
 __________________________________________________________________________________ 

XVII Sprawozdawczy Okręgowy Zjazd Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP został zwołany na 
podstawie art. 16 ust. 1 Ustawy z dnia 15 grudnia 2000 r. o samorządach zawodowych architektów oraz 
inżynierów budownictwa (tj. Dz. U. 2023 poz. 551), § 4 ust. 1 Regulaminu organizacji i trybu 
przeprowadzania zjazdów oraz wyborów do organów jednostek organizacyjnych samorządu 
zawodowego architektów Izby Architektów RP, w związku z Uchwałą nr 1/02-2024 Rady Śląskiej 
Okręgowej Izby Architektów RP z dnia 7 lutego 2024 r. w sprawie zwołania XVII Sprawozdawczego 
Okręgowego Zjazdu Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP w 2024 r.  

Zjazd rozpoczął się o godzinie 11.00 

[Piotr Średniawa – Przewodniczący SLOIA RP] 

Przewodniczący Rady SLOIA RP rozpoczął spotkanie od uczczenia chwilą ciszy pamięci 
koleżanek i kolegów, członków Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP, którzy zmarli w okresie 
ostatniego roku. Następnie przywitał przybyłych gości: kol. Piotra Gadomskiego – Wiceprezesa Krajowej 
Rady IARP (KRIA), przedstawicieli organów Krajowej Izby a zarazem delegatów okręgowych SLOIA RP 
kol. Piotra Thena (Przewodniczącego Krajowej Komisji Rewizyjnej IARP), kol. Teobalda Jałyńskiego 
(sędziego Krajowego Sądu Dyscyplinarnego IARP), a także kol. Mikołaja Machulika – Prezesa SARP 
O/Katowice, kol. Macieja Zubera – Prezesa SARP O/Bielsko-Biała oraz kol. Joannę Chrapońską – Prezes 
SARP O/ Częstochowa i kol. Huberta Wąska, do stycznia pełniącego funkcję prezesa ww. oddziału. 
Z przyjemnością powitał również kol. Ryszarda Jurkowskiego – gościa specjalnego zjazdu, w przededniu 
organizowanego benefisu jego twórczości. Zaprosił gości do zabrania głosu. 

[Piotr Gadomski KRIA] 

Podziękował za zaproszenie. Przedstawił działania KRIA koncentrując się na zmianach 
legislacyjnych dotyczących zawodu architekta. Podziękował członkom okręgu biorącym czynny udział 
w konsultacjach w ramach prac zespołów na szczeblu krajowym oraz życzył owocnych obrad. 

[Mikołaj Machulik, Prezes SARP O/Katowice] 

W związku ze zbliżającymi się wyborami w katowickim oddziale SARP podsumował mijającą 
kadencję, zwracając uwagę na zbieżność problemów organizacyjnych Stowarzyszenia i Izby wynikłych z 
mijającej pandemii i kierunek zmian gospodarczych wpływających na wykonywanie zawodu. Również 
życzył pomyślnych obrad i pozytywnego zamknięcia kolejnego roku działalności SLOIA RP. 

[Maciej Zuber, Prezes SARP O/Bielsko-Biała] 

Na początku kolejnej kadencji przedstawił bieżące plany bielskiego oddziału, dotychczasowe pola 
wspólnych działań i osiągane na nich sukcesy. Podziękował za owocną współpracę ze SLOIA RP. 

[Joanna Chrapońska, Prezes SARP O/Częstochowa] 

W związku z rozpoczętą w styczniu br. kolejną kadencją działalności, jako nowo wybrana Prezes 
wyraziła chęć kontynuowania dotychczasowej, obustronnie korzystnej współpracy. 

[Piotr Średniawa] 

Powitał obecnych na zjeździe przedstawicieli firm: FAKRO, ZM Silesia S.A. oraz Miedziński Grupa 
Kapitałowa sp. z o.o. - zapraszając zainteresowanych do zapoznania się z ofertą partnerów spotkania. 
Przystąpił do części roboczej zjazdu. 

Przedstawił propozycję Biura Zjazdu kandydata do pełnienia funkcji Przewodniczącego Zjazdu - 
zaproponowana została kandydatura kol. Wojciecha Podleskiego, który wyraził zgodę na pełnienie 
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funkcji. Nie zgłoszono innych kandydatur z sali. Celem przeprowadzenia jawnego głosowania nad 
wyborem Przewodniczącego Zjazdu przystąpił do powołania Doraźnej Komisji Skrutacyjnej. 

Przedstawił rekomendowaną przez Biuro Zjazdu osobę do prowadzenia prac komisji: kol. Przemysława 
Stawinogę, który wyraził zgodę na pełnienie funkcji, a także zaproponował kandydatów na pozostałych 
członków komisji: kol. kol. Klaudię Juraszek, Annę Pankiewicz, Martę Zuber i Bartłomieja Kosmana. 
Wszyscy wymienieni wyrazili zgodę na udział w pracy komisji. 

Większością głosów delegatów obecnych na sali w głosowaniu en bloc przyjęto  Doraźną Komisję 
Skrutacyjną w składzie: kol. kol.  Przemysław Stawinoga, Klaudia Juraszek, Anna Pankiewicz, Marta 
Zuber i Bartłomiej Kosman (brak głosów przeciw, 5 głosów wstrzymujących się). 

Przeprowadzone zostało głosowanie - większością głosów delegatów obecnych na sali kol. Wojciech 
Podleski został wybrany na Przewodniczącego Prezydium Zjazdu (brak głosów przeciw, 1 głos 
wstrzymujący się). W tym momencie Przewodniczący Zjazdu przejął prowadzenie obrad. 

[Wojciech Podleski Przewodniczący Zjazdu] 

Przystąpił do wyboru pozostałych członków Prezydium Zjazdu. Przedstawił rekomendacje Biura 
Zjazdu do pełnienia funkcji zastępcy przewodniczącego: kol. Aleksandra Krajewskiego. Kandydat wyraził 
zgodę na pełnienie funkcji, nie zgłoszono innych kandydatur z sali. 

Przeprowadzono głosowanie - większością głosów delegatów obecnych na sali kol. Aleksander Krajewski 
został wybrany na zastępcę przewodniczącego zjazdu (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

Na sekretarza zjazdu zaproponowano kol. Anitę Langer. Kandydatka wyraziła zgodę na pełnienie 
funkcji, nie zgłoszono innych kandydatur z sali. 

Przeprowadzono głosowanie - większością głosów delegatów obecnych na sali kol. Anita Langer została 
wybrany na sekretarza zjazdu (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

Łączna liczba delegatów na zjazd SLOIA RP wynosi 76. Zgodnie z informacją biura pobrano 
48 mandatów. Zatem zjazd posiada kworum. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad. 
Z sali nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku, ponad przewidziane w propozycji Biura Zjazdu. 
Przeprowadzone zostało głosowanie - większością głosów delegatów obecnych na sali porządek obrad 
został przyjęty (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

Następnie Przewodniczący Zjazdu przystąpił do wyboru komisji zjazdowych. Do pracy Komisji 
Skrutacyjnej zaprosił osoby wchodzące w skład komisji doraźnej. Nie zgłoszono kandydatur z sali. 

Przeprowadzone zostało głosowanie en bloc - większością głosów delegatów obecnych na sali 
członkowie komisji doraźnej zostali wybrani na członków Komisji Skrutacyjnej (brak głosów przeciw, 
5 głosów wstrzymujących się). 

Przewodniczący przedstawił osoby rekomendowane do pracy w Komisji Mandatowej: kol. Rafał 
Lipiński i kol. Adam Skrzypczyk – kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie funkcji. Zgłoszono kandydata 
z sali: kol. Adama Tkocza – kandydat wyraził zgodę. 

Przeprowadzone zostało głosowanie en bloc zaproponowanego składu - większością głosów delegatów 
obecnych na sali kandydaci zostali wybrani na członków Komisji Mandatowej (brak głosów przeciw, 
3 głosy wstrzymujące się). 

Następnie przedstawił osoby rekomendowane do pracy w Komisji Uchwał i Wniosków: kol. Mikołaj 
Machulik, kol. Henryk Piątek, kol. Julian Franta - wszyscy wyrazili zgodę na pełnienie funkcji. Nie 
zgłoszono kandydatur z sali. Przeprowadzone zostało głosowanie en bloc zaproponowanego składu - 
większością głosów delegatów obecnych na sali kandydaci zostali wybrani na członków Komisji 
Mandatowej (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

Przewodniczący Zjazdu zaprosił komisje do ukonstytuowania się. 

Ogłoszona została 20 minutowa przerwa w obradach – w przerwie przedstawiono prezentacje firm sponsorujących. 
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[Wojciech Podleski] 

Po przerwie Przewodniczący Zjazdu poprosił Komisję Mandatową o sprawdzenie kworum 
i komunikat, oraz pozostałe komisje zjazdowe o przedstawienie ich składu. 

[Rafał Lipiński - Komisja Mandatowa] 

Komisja Mandatowa ukonstytuowała się w składzie: Rafał Lipiński - przewodniczący, Adam Tkocz 
- sekretarz, Adam Skrzypczyk- członek. 

W imieniu komisji ogłosił, że na podstawie danych osobowych i listy obecności ogólna liczba delegatów 
wynosi 76 osób. Listę obecności podpisało 49 delegatów, którym wydano mandaty. Stwierdził, że Zjazd 
jest prawomocny i zdolny do podejmowania uchwał. 

[Mikołaj Machulik- Komisja Uchwał i Wniosków] 

Komisja Uchwał i Wniosków ukonstytuowała się w składzie: Mikołaj Machulik -  przewodniczący, 
Henryk Piątek – sekretarz, Julian Franta - członek. 

Poinformował, że składane do komisji wnioski i projekty uchwał muszą być sformułowane na piśmie 
i wymagają podpisów 10 delegatów (co stanowi 1/5 obecnych). Termin na ich składanie wyznaczono po 
pkt 10 porządku obrad (tj. po przedstawieniu projekt budżetu na 2024 r.).  

[Przemysław Stawinoga - Komisja Skrutacyjna] 

Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się w składzie: Przemysław Stawinoga - przewodniczący, 
Klaudia Juraszek – sekretarz, oraz Anna Pankiewicz, Marta Zuber i Bartłomiej Kosman - członkowie. 

[Wojciech Podleski] 

Przewodniczący Zjazdu zaproponował przystąpienie do kolejnego punktu obrad - przedstawienia 
sprawozdań z działalności organów Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP w 2023 r. Poprosił 
Przewodniczącego Rady o przedstawienie sprawozdania Rady Śląskiej Okręgowej Rady Izby 
Architektów. 

(sprawozdania znajdują się w dokumentach Zjazdu) 

[Piotr Średniawa] 

Sprawozdanie z działalności Rady SLOIA RP i jej organów za 2023 r. udostępnione zostało 
wszystkim delegatom w postaci elektronicznych materiałów zjazdowych. W uzupełnieniu treści zwrócił 
uwagę na statystykę, wskazującą na stale obniżającą się liczbę członków Izby. Biorąc pod uwagę ilości 
absolwentów kształconych co roku na kierunkach architektonicznych jest to zjawisko niepokojące i jest 
obserwowane w większości okręgów. Zgodnie ze złożoną przed rokiem deklaracją prace Rady 
skoncentrowane były na działaniach na rzecz członków naszego okręgu. W ich ramach rozpoczęte 
zostały nowe aktywności: powołano Zespół Rzeczoznawców, zorganizowano konferencję ze Śląskim 
Urzędem Wojewódzkim (spotkanie z organami AAB), spotkanie Forum Młodej Architektury FORMA, 
uruchomiona została Baza Śląskich Architektów IARP. Stale rozwijana jest dotychczasowa oferta szkoleń 
i działalność samopomocowa. 

Wyprzedzając sprawozdanie z działalności finansowej zwrócił uwagę na zmiany dokonane, decyzją 
Zjazdu Krajowego IARP, w systemie redystrybucji składek członkowskich. Przyjęty model redystrybucji 
jest bardzo niekorzystny dla tzw. dużych izb, do których należy Śląska OIA. W izbach tych zwiększanie 
wysokości składek nie przekłada się na wzrost przychodu, natomiast stanowi widoczną przyczynę fali 
zawieszeń i spadającej liczby wpisów nowych członków, nieadekwatnej do ilości nadawanych uprawnień. 
Uwarunkowania te znajdują odzwierciedlenie w budżecie SLOIA RP na 2024 r. 

Na zakończenie poprosił o prezentacje głównych aktywności SLOIA RP, oddając głos osobom 
szczególnie zaangażowanymi i odpowiedzialnym za realizację poszczególnych programów. 

[Małgorzata Pilinkiewicz] 

Przedstawiła sprawozdanie ze spotkania w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim architektów-
projektantów z organami administracji architektoniczno-budowlanej. Wyniki konferencji: Prawo 
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budowlane i warunki techniczne – prawo i praktyka, wskazują na potrzebę organizacji spotkań 
cyklicznych, poświęconych zagadnieniom bliskim naszemu środowisku. 

[Agnieszka Wereszczyńska] 

Baza Śląskich Architektów IARP jest nową platformą umożliwiającą klientom znalezienie 
projektanta, zintegrowaną z systemem członkowskim. Zaprezentowała interaktywną mapę 
- wyszukiwarkę zachęcając do korzystania z narzędzia służącego do promocji uprawnionych 
projektantów - członków SLOIA RP i popularyzacji architektury. 

[Aleksander Krajewski] 

Podsumował pierwsze spotkanie Forum Młodej Architektury FORMA. Wydarzenie, mające na celu 
wymianę poglądów i pomysłów na kształtowanie przyszłości zawodu i samorządu, zapoczątkowało cykl 
spotkań i skierowane było do młodszej części środowiska architektów. W spotkaniu uczestniczyli zarówno 
członkowie Izby, jak też osoby starające się o uprawnienia i studenci. W trakcie dyskusji sformułowano 
otwartą listę problemów, dotykających naszego zawodu, które stanowić będą wytyczne programowe 
przyszłych spotkań. 

[Henryk Piątek] 

Przedstawił sprawozdanie ze szkoleń i kursów dokształcających realizowanych w 2023 r. Stale 
poszerzana jest oferta tematów prezentowanych na spotkaniach w poszczególnych okręgach, a także 
udostępnianych za pośrednictwem systemu członkowskiego - w ramach statutowego obowiązku 
ustawicznego kształcenia. 

[Wojciech Podleski] 

Zadaniem nowo utworzonego Zespołu Rzeczoznawców jest opiniowanie i wyjaśnianie 
poszczególnych zagadnień, a także interwencje w sytuacjach zgłaszanych przez naszych członków. 
Rosnące zainteresowanie i ilość wpływających wniosków wskazuje na potrzebę rozwijania tej aktywności 
samorządu. 

[Jolanta Singer-Zemła] 

Kwestia samopomocy jest istotnym elementem działań naszego okręgu. Podsumowała prace 
Okręgowej Komisji Samopomocowej SLOIA RP, zwracając uwagę na pogarszającą się sytuację 
ekonomiczną znacznej ilości członków, w szczególności seniorów, co stanowi uzasadnienie wniosku 
o przyznanie środków na pomoc członkom w trudnej sytuacji. Projekt uchwały w sprawie zwiększenia 
Koleżeńskiego Funduszu Zapomogowo-Pożyczkowego SLOIA RP przedstawiono w materiałach na 
zjazd. 

[Piotr Średniawa] 

Podsumowując przedstawione prezentacje serdecznie podziękował koleżankom i kolegom, którzy 
aktywnie włączyli się w prace na rzecz członków SLOIA RP. Zaprosił zebranych do zadawania pytań i 
udziału w dyskusji w przeznaczonym punkcie porządku obrad. 

[Wojciech Podleski] 

Poprosił Przewodniczącego Okręgowej Komisji Kwalifikacyjnej SLOIA RP kol. Macieja 
Piwowarczyka o przedstawienie sprawozdania. 

[Maciej Piwowarczyk] 

Przewodniczący Okręgowej Komisji Kwalifikacyjnej przedstawił zasady pracy OKK SLOIA RP. 
Postępowania prowadzone przez komisję dzielą się na dwie części: weryfikacyjną i egzaminacyjną. 
Wyniki statystyczne dwóch sesji egzaminacyjnych zawarto w materiałach na zjazd. Stała współpraca 
pomiędzy okręgami skutkuje ewolucją przygotowanych materiałów i poprawą procedur egzaminacyjnych. 
Zwrócił uwagę na zmianę kalendarza sesji, które obecnie przeprowadzane będą w maju i listopadzie. 
Zachęcił koleżanki i kolegów do zainteresowania procedurą uzyskania tytułu rzeczoznawcy budowlanego 
– wniosek w tej sprawie kierowany do Krajowej Komisji Kwalifikacyjnej odbywa się za pośrednictwem 
właściwej komisji okręgowej. 
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[Wojciech Podleski] 

Poprosił Przewodniczącą Okręgowego Sądu Dyscyplinarnego SLOIA RP kol. Jolantę Singer-
Zemłę o przedstawienie sprawozdania. 

[Jolanta Singer-Zemła] 

W oparciu o przekazane delegatom materiały Przewodnicząca Okręgowego Sądu 
Dyscyplinarnego przedstawiła sprawozdanie z działalności. Sądy okręgowe, we współpracy z Krajowym 
Sądem Dyscyplinarnym, systematycznie dążą do ujednolicenie procedur w skali kraju. Zauważyć można 
jednakże obszary, na których występują różnice stanowisk OSD SLOIA RP i Sądu Krajowego. 
Przypomniała, że na stronie internetowej SLOIA RP udostępniane są zanonimizowane orzeczenia OSD. 

[Wojciech Podleski] 

Poprosił Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej SLOIA RP kol. Janusza Kobielę 
o przedstawienie sprawozdania. 

[Janusz Kobiela] 

Okręgowy Rzecznik Odpowiedzialności Zawodowej przedstawił podsumowanie działań 
w minionym roku. Przypomniał o pełnionych stałych dyżurach i zachęcił do korzystania z możliwości 
spotkania i rozmowy z rzecznikiem. 

[Wojciech Podleski] 

Poprosił Skarbnika SLOIA RP kol. Danutę Fredowicz o przedstawienie sprawozdania finansowego 
okręgowej Izby za rok 2023. 

[Danuta Fredowicz] 

Odwołując się do materiałów przesłanych delegatom kol. Skarbnik podsumowała stan finansów 
okręgu za rok 2023, przywołując główne pozycje bilansowe. 

[Wojciech Podleski] 

Poprosił Przewodniczącą Okręgowej Komisji Rewizyjnej SLOIA RP kol. Ewę Woszczynę 
o przedstawienie sprawozdania i podsumowanie dotychczas przedstawionych sprawozdań organów 
okręgowych.  

[Ewa Woszczyna] 

Przewodnicząca Okręgowej Komisji Rewizyjnej przedstawiła wyniki przeprowadzonej kontroli 
działalności organów SLOIA RP w okresie od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. koncentrując się na ich 
podsumowaniu. OKR SLOIA RP stwierdziła, że działalność Rady Okręgowej i jej organów przebiegała 
sprawnie oraz zgodnie ze statutem. Zaopiniowano pozytywnie całą działalność wszystkich 
kontrolowanych organów, oraz zapreliminowany budżet na rok 2024, z uznaniem przyjmując nowe 
inicjatywy skierowane do członków. 

Mając na uwadze treść i wyniki kontroli przedstawiła wniosek Okręgowej Komisji Rewizyjnej SLOIA RP 
skierowany do Zjazdu o udzielenie absolutorium dla Rady Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP za 
okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

OKR SLOIA RP sformułowała ponadto dodatkowe wnioski do Rady SLOIA RP: o udzielenie OSD 
pomocy w interpretacji kwestii naruszenia etyki zawodu architekta wobec treści wyroków KSD IARP, 
w świetle przedstawionego budżetu na rok 2024 o zwrócenie się do KRIA o przeanalizowanie zmiany 
sposobu redystrybucji składek oraz o konsultowanie decyzji o podnoszeniu składek z członkami izb 
okręgowych przed podjęciem przez Zjazd Krajowy uchwał w tej sprawie. Ponadto komisja zwróciła uwagę 
na niepokojący trend wzrostu ilości członków samorządu znajdujących się w trudnej sytuacji 
ekonomicznej. 

[Wojciech Podleski] 

Podziękował za opinię i poprosił Skarbnika SLOIA RP kol. Danutę Fredowicz o przedstawienie 
projektu budżetu na rok 2024. 
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[Danuta Fredowicz] 

Zaprezentowała plan przychodów i wydatków nawiązując do przesłanych delegatom materiałów 
na zjazd. Budżet na rok 2024 został skalkulowany w oparciu o przyjętą uchwałą Zjazdu Krajowego 
wysokość składki członkowskiej (112 zł/m-c) oraz innych opłat w 2024 r. Pomimo znacznego wzrostu 
opłaty miesięcznej nowy system redystrybucji generuje zwiększone obciążenia finansowe dla naszego 
okręgu i spadek przychodu - planowany zysk jest symboliczny. Zapewnienie finansowania nowych 
aktywności łączyć się może z koniecznością sięgania do wypracowanych rezerw, co znalazło 
odzwierciedlenie w przedstawionym projekcie uchwały o utworzeniu funduszu celowego. 

[Wojciech Podleski] 

Podziękował za przedstawione sprawozdanie i ogłosił przerwę w obradach, przypominając 
o terminie składania wniosków do Komisji Uchwał i Wniosków. 

30 minutowa przerwa w obradach – w przerwie prezentacja filmu o twórczości kol. Ryszarda Jurkowskiego. 

[Wojciech Podleski] 

Przystępując do kolejnej części obrad zaprosił chętnych o zabranie głosu w dyskusji nad 
przedstawionymi sprawozdaniami. 

Głosy w dyskusji: 

[Piotr Franta] Nawiązując do przedstawionego budżetu zwrócił uwagę na możliwość prowadzenia przez izbę 
działalności gospodarczej, a także podkreślił konieczności aktywizacji młodych członków w działaniach samorządu 
i wagę działań na rzecz ochrony praw autorskich. 

[Małgorzata Pilinkiewicz] Wyeksponowała problemy finansowe wynikające z nowych zasad redystrybucji 
wskazując, że wzrost składki nie przekłada się na wzrost możliwości realizacji zadań programowych, a rok 2024 
jest pierwszym, w którym zagrożona może być możliwość realizacji zadań ustawowych i statutowych naszego 
okręgu. Jest to ewenementem w historii działalności Izby. Zaakcentowała różnice podziału składki wg nowych 
zasad. Podniosła również problematykę niewielkiej ilości spraw rozstrzyganych w OSD SLOIA RP, oraz 
odmienności rozstrzygnięć zapadających w sądzie II instancji, gdzie pojawia się pogląd, że nie jest naruszeniem 
etyki zawodu architekta czyn, który nie narusza przepisów prawa karnego. Podkreśliła ten problem w związku 
z powolnym postępem prac nad nowelizacją KEZA i budzącą zdziwienie odmową KRIA udostępnienia opinii, 
w oparciu treść której procedowane są zmiany Kodeksu (przywoływanej w materiałach na Zjazd Krajowy). 

[Piotr Gadomski] Podkreślił, że system redystrybucji jest przyjęty decyzją Zjazdu Krajowego i na jego forum należy 
podejmować dyskusję nad tą kwestią. 

[Piotr Średniawa] Nawiązując do prac Zespołu ds. Polityki Finansowej IARP zaapelował do KRIA o pochylenie się 
nad problemem różnic finansowania, wynikających z przyjętego modelu redystrybucji, w izbach o dużej i małej 
liczbie czynnych członków.. 

W dalszej dyskusji wielokrotnie odwoływano się do prac Zespołu ds. Kodeksu Etyki Zawodowej Architektów oraz 
dokumentu pn. „Opinia zawierająca ocenę zgodności projektowanych przepisów Kodeksu Etyki Zawodowej 
Architektów z zasadą proporcjonalności” - w tym powodów odmowy jego udostępnienia i terminu przekazania do 
wglądu, uzależnionego od zatwierdzenia przez Zespół ds. KEZA [głos zabrali m.in. Teoblad Jałyński, Małgorzata 
Pilinkiewicz, Piotr Gadomski, Krzysztof Kałużny]. 

W ramach pozostałych wątków dyskusji podkreślono wagę integracji międzypokoleniowej i konieczności otwarcia 
struktur samorządu na ludzi młodych. Wśród młodszych członków utrwalił się pogląd, że izba to tylko urząd, że nic 
się nie da zmienić w sposobie jej funkcjonowania. Jednakże, jak pokazało wydarzenie FORMA, wielu z nich ma 
pomysły na zmiany w samorządzie i zapał do działania, należy zatem wykorzystać ich potencjał i chęć 
zaangażowania się. [głos zabrali m.in. Agnieszka Wereszczyńska, Wojciech Fudala, Maciej Zuber] 

[Maciej Zuber] Poprzez delegatów na Zjazd Krajowy zaapelował o podjęcie działań mających na celu wznowienie 
prac Komisji ds. Warunków Wykonywania Zawodu i funkcjonującego w jej ramach Zespołu ds. Ochrony Zawodu 
Architekta, tj. prac mających na celu monitoring ilości pozwoleń na budowę. 

[Wojciech Podleski] 

Zakończył dyskusję. Poprosił Komisję Mandatową o przeliczenie osób obecnych na sali. 
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[Rafał Lipiński] 

W imieniu Komisji Mandatowej ogłosił, że liczba obecnych delegatów wynosi 44 osób, zatem Zjazd 
jest prawomocny i zdolny do podejmowania uchwał. 

[Wojciech Podleski] 

Ogłosił przejście do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał statutowych oraz 
projektów uchwał Rady SLOIA RP. 

Przystąpiono do głosowania uchwał statutowych XVII Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu Śląskiej 
Okręgowej Izby Architektów RP. Po odczytaniu kolejno proponowanej treści uchwał przeprowadzono 
głosowania w trybie jawnym, a Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał ich wyniki: 

1. Uchwała nr 1 - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Rady Śląskiej Okręgowej 
Izby Architektów RP została przyjęta: 

 44 głosów „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

2. Uchwała nr 2 - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Okręgowej Komisji 
Kwalifikacyjnej Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP została przyjęta: 

 44 głosów „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

3. Uchwała nr 3 – w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Okręgowego Sądu 
Dyscyplinarnego Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP została przyjęta: 

 44 głosów „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

4. Uchwała nr 4 – w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Okręgowego Rzecznika 
Odpowiedzialności Zawodowej Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP została przyjęta: 

 43 głosy „za” (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

5. Uchwała nr 5 – w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Okręgowej Komisji 
Rewizyjnej Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP została przyjęta: 

 42 głosy „za” (brak głosów przeciw, 2 głosy wstrzymujące się). 

6. Uchwała nr 6 – w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP za rok obrotowy 2023 została przyjęta: 

 44 głosy „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

7. Uchwała nr 7 – w sprawie rozliczenia wyniku finansowego i podziału zysku została przyjęta: 

 44 głosów „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

8. Uchwała nr 8 – w sprawie zatwierdzenia zwiększenia Koleżeńskiego Funduszu Zapomogowo-
Pożyczkowego SLOIA RP została przyjęta: 

 44 głosy „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

9. Uchwała nr 9 – w sprawie zasilenia Funduszu Celowego pod nazwą „SIEDZIBA” została przyjęta: 

 43 głosy „za” (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

10. Uchwała nr 10 – w sprawie utworzenia Funduszu Celowego pod nazwą „ARCHITEKTONICZNE 
WYDARZENIA 2024” została przyjęta: 

 44 głosy „za” (brak głosów przeciw, brak głosów wstrzymujących się). 

11. Uchwała nr 11 – w sprawie udzielenia absolutorium Radzie Śląskiej Okręgowej Izby Architektów 
RP została przyjęta: 

 43 głosy „za” (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

12. Uchwała nr 12 – w sprawie przyjęcia budżetu Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP na rok 2024 
została przyjęta: 

 43 głosy „za” (brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 
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[Piotr Średniawa] 

Podziękował za okazane zaufanie i wyrażoną w głosowaniach pozytywną ocenę działań 
poszczególnych organów. 

[Wojciech Podleski] 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad poprosił chętnych zabranie głosu, a następnie 
o komunikat Komisji Uchwał i Wniosków. 

[Maciej Zuber] 

Zgłosił wniosek o wprowadzenie czasowego zwolnienia z opłaty członkowskiej dla uczestników 
zebrań obwodowych, co wpłynie na zwiększenie frekwencji i zainteresowanie działaniami w samorządzie 
– wniosek wpisano do protokołu. 

[Mikołaj Machulik] 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków poinformował, że w wyznaczonym terminie do komisji 
wpłynęły następujące wnioski: 

- o podjęcie działań konserwacyjno-remontowych, tj. przemalowanie części niebieskiej mównicy na 
kolor czerwony, zgodny z obecną kolorystką izby – wniosek ten ma charakter porządkowy i zostaje 
przekazany do Rady SLOIA RP, 

oraz wnioski możliwe do przekształcenia w projekty uchwał zjazdu – powyższe wnioski komisja 
przedstawia zjazdowi pod głosowanie: 

- w sprawie finansowania aktywności w zakresie edukacji architektoniczno-przestrzennej dzieci 
i młodzieży na poziomie okręgowym, 

- w sprawie procedury oddawania głosów na Zjeździe Krajowym, 

- w sprawie zmiany trybu finansowania Izb Okręgowych w zakresie redystrybucji składek. 

[Piotr Średniawa 

Odniósł się do ogólnokrajowego programu edukacji dzieci i młodzieży, dla którego - w świetle 
bardzo napiętego budżetu - nie znajduje możliwości finansowania na poziomie okręgu. 

[Małgorzata Pilinkiewicz] 

W sytuacji, w której coraz częściej zauważamy brak zrozumienia i stosowania KEZA oraz 
wynikających stąd konsekwencji, zjawisko głosowania „na dwa tablety” wskazuje na zasadność 
wprowadzenia prawnych regulacji tej kwestii. 

[Ewa Szymańska-Sułkowska] 

Przypomniała o dotychczasowych sukcesach programu edukacyjnego dla młodzieży i jego 
dalekosiężnym celu - kształtowaniu przyszłych pokoleń świadomych odbiorców architektury. 

[Wojciech Podleski] 

Po przeliczeniu mandatów w imieniu Komisji Skrutacyjnej ogłosił, że na sali obecnych jest 
39 delegatów zatem Zjazd posiada kworum. W związku z powyższym przystąpił do głosowania 
przedstawionych projektów uchwał. 

13. Uchwała nr 13 – w sprawie podjęcia finansowania z budżetu SLOIA RP została przyjęta: 

 20 głosów „za” (14 głosów przeciw, 5 głosów wstrzymujący się). 

14. Uchwała nr 14 – w sprawie podjęcia działań przez delegatów na Zjazd Krajowy została przyjęta: 

 36 głosów „za” (1 głos przeciw, 2 głosy wstrzymujące się). 

15. Uchwała nr 15 – w sprawie podjęcia działań przez Radę Izby w zakresie redystrybucji składek 
członkowskich została przyjęta: 

 38 głosów „za” (brak głos przeciw, 1 głos wstrzymujący się). 

Przekazał głos Przewodniczącemu SLOIA RP. 
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[Piotr Średniawa] 

Korzystając z okazji Przewodniczący SLOIA RP podziękował delegatom za obecność i aktywność, 
członkom prezydium i komisji zjazdowych za pracę, a personelowi Biura Zjazdu za sprawną organizację 
spotkania. Przekazał życzenia radosnych i spokojnych Świąt Wielkanocnych. 

[Wojciech Podleski] 

Przewodniczący Zjazdu przyłączył się do podziękowań i ogłosił zakończenie obrad XVII 
Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu SLOIA RP.  

(Koniec obrad – godz. 16.10) 

 

 Przewodniczący Zjazdu Sekretarz Zjazdu 

 Wojciech Podleski Anita Langer 


